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“Recently, the teenager who killed a River Valley High School 
student was sentenced to 16 years’ imprisonment for his 
actions. We have learnt through the trial proceedings that his 
major depressive disorder was one of three major factors that 
contributed to the killing. This underscores the urgency of 
prioritizing the mental well-being of our students.” 

NCMP Hazel Poa

In Parliament

PSP spoke in Parliament in support of the Government’s National 
Mental Health and Well-Being Strategy, and also reiterated its call 
for the Ministry of Education to implement measures to monitor the 
mental well-being of students regularly and systematically, similar 
to the way the Ministry monitors their academic achievements and 
physical fitness every year. 

非选区议员潘群勤在国会里支持政府的全国心理健康策略。
最近，在立化中学校内杀害学弟的少年被判处16年监禁。在刑
事诉讼的过程中，我们得知他的重度抑郁症是导致杀人的因
素之一。 我们因此再次呼吁教育部长如同我们每年监测学生
的学业成绩和身体健康一样，定期监测学生的心理健康。这将
协助我们主动联系需要帮助的学生，防止这类悲剧再次发生。

新加坡前进党在国会里提出动议，呼吁政府检讨我国的储备
金积累政策，在减轻当代国人的经济负担和为下一代国人储
蓄之间， 取得更好的平衡。

拥有储备金的益处是毋庸置疑的。 有危机时，充裕的储备金能
让我们从容应对。但储备金的累积不是没有代价的。储备金多
一分的累积，便是多一分的税金，或是少一分的用之于民。在
储备金日渐充裕，而人民的经济压力却渐渐加重的情况下，我
们觉得有必要检讨现有的政策。

据我们估计，政府所积累的储备金已达一万两千亿新元。 这
是政府一年的支出的十二倍。换句话说，即便政府停止征税，
单靠储备金，也足够政府维持十二年的运作。反之，华侨银行
2023年的国人财务状况调查显示，超过一半的新加坡人的储
蓄还不到六个月薪金。在这样的对比下，究竟是积累储备金更
重要，还是帮助国人巩固他们的财务状况更紧要呢？

我们老听说储备金是为了我们的子孙的利益。但我们的生育
率不断下跌，我们的子孙越来越少。如果不是每年引进两万多
名新公民，我们的人口将开始萎缩。我们到底是要把不断增长
的储备金留给谁呢？

我们希望能够重新思考，以目前的状况，如何善用储备金，才
是对国人最好。 

Advancing Mental Health 

“The cost of living crisis that we are facing now, in addition to 
growing social inequality, increasing mental health issues and 
declining total fertility rate are examples of social ills that have 
resulted from our economic policies.

Today, it is not unreasonable for Singaporeans to expect the 
Government to focus less on accumulating reserves and do 

PSP raised a motion on public finances. We called on the Government 
to review its current budget and reserve accumulation policies in 
order to help present-day Singaporeans reduce their financial burdens 
and improve their quality of life, while continuing to save for future 
generations of Singaporeans. 

more with our financial resources to address these social ills.

However, over the years, when it comes to reserves, the PAP 
Government’s approach has been to tell Singaporeans that: 
one, there is no such thing as too much reserves; two, that the 
reserves can only be used in absolute emergencies; and three, 
that Singaporeans cannot be told how much reserves we have 
accumulated because of national security reasons.

Progress Singapore Party (PSP) believes that this approach 
does not do justice to the fact that the reserves are accumulated 
from the blood and sweat of Singaporeans. There is a cost to 
accumulating reserves. Singaporeans deserve to have a greater 
say over how much we are accumulating in the reserves, how 
we are using the reserves today and how much we are leaving 
behind for future generations of Singaporeans.” 

NCMP Leong Mun Wai 

Scan this 
QR code for 
NCMP Hazel 
Poa’s full 
speech

Scan this QR 
code for NCMP 
Leong Mun Wai’s 
full speech

Public Finance Motion
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PSP supported Budget 2024 in Parliament. However, it also 
proposed pursuing systemic economic reforms, such as strong labour 
protections and a Minimum Living Wage, as opposed to the current 
system taken by the Government which relies on a patchwork scheme 
of vouchers, rebates and top-ups which only provide short-term relief.

“PSP’s permanent scheme approach will streamline and 
consolidate the Government’s 60 over schemes into a few 
permanent, national schemes which are easy-to-understand, 
provides a minimum level of support and an incentive mechanism 
for Singaporeans to work towards bettering themselves.

First and foremost, we have recommended the deferment of 
land cost from HDB flat pricing under the Affordable Homes 
Scheme (AHS).  In our opinion, the AHS will be the beginning 
to many potentially positive socio-economic outcomes.  For 
a start, it will immediately reduce the cost-of-living pressures 
on Singaporeans and allow them to have enough CPF savings 
without downgrading their HDB flats when they reach 
retirement.  

Secondly, we have recommended the Minimum Living Wage 
which will provide a minimum level of support to every working 
Singaporean permanently.  As PSP have said in our Manifesto 
2020, anyone who puts in an honest day’s work should have 
enough to live with dignity.

Thirdly, we have urged the Government to set up a National 
Health Insurance Scheme funded by it rather than having 
Singaporeans pay for their MediShield and CareShield 
premiums.” 

NCMP Leong Mun Wai

新加坡前进党在国会中支持 2024 年预算案。不过，我们还提
议推行系统性经济改革，例如强有力的劳工保护和最低生活
工资，而不是政府目前采取的制度，因为该制度过度依赖于只
能提供短期救济的代金券、回扣和补贴等拼凑方案。

Scan this QR code 
for NCMP Leong 
Mun Wai’s full 
speech

“PSP has raised this Motion today because we believe that there 
are many areas in this process which can be reformed, so that 
electoral boundaries are reviewed in a manner that incorporates 
transparency, accountability, independence, fairness and respect 
for voters.” 

NCMP Hazel Poa

Scan this QR 
code for NCMP 
Hazel Poa’s full 
speech

PSP raised a motion calling on the Government to review the process 
by which electoral boundaries are determined in order to increase the 
transparency and fairness of the electoral boundary review process 
for all political parties. In summary, PSP’s proposal sought to:

(a)    increase transparency and accountability by:
(i)      requiring the formation of the Electoral Boundaries Review 

Committee (EBRC) to be publicly announced immediately;
(ii)    requiring the EBRC to, upon its formation, publish the 

current number of voters in each constituency based on 
boundaries in the last GE; and 

(iii)    requiring the EBRC to publicly and sufficiently explain all 
changes;

(b)    ensure fairness to voters by narrowing the range of number of 
voters per MP;

(c)    respect voters and reduce the potential for gerrymandering by:
(i)     implementing fixed rules through major and minor 

boundaries; and
(ii)    requiring changes of major boundaries to be approved by a 

bipartisan committee;
(d)    increase political fairness by imposing a minimum timeframe 

from finalising boundaries to the GE; and
(e)    enhance the independence of the EBRC.

新加坡前进党在国会里提出动议，呼吁政府重新审视选区范
围的检讨程序，以提高各政党选举边界审查程序的透明度和
公平性。前进党的提案旨在：
(a) 通过以下方式提高透明度和问责制：

(i)    要求立即公布成立选举边界审查委员会（EBRC）；
(ii)     要求 EBRC 在成立后根据上届大选的边界公布每个

选区的当前选民人数；和 
(iii)   要求 EBRC 公开并充分解释所有变更；

(b) 通过缩小每位议员的选民人数范围来确保选民的公平性；
(c) 通过以下方式尊重选民并减少不公正选区的可能性:

(i)    通过主要和次要边界实施固定规则；
(ii)   要求主要边界的改变得到两党委员会的批准；

Budget 2024 Electoral Boundaries 
Motion



4

PSP raised a motion calling on the Government to review its policies 
relating to hawkers and the management of hawker centres to 
provide better support for hawkers to sustain and grow Singapore’s 
hawker culture so that Singaporeans can continue to enjoy good and 
affordable hawker food. In summary, PSP’s policy recommendations 
were as follows: 

(1)  Phase out social enterprise hawker centres in order to eliminate 
problems in such hawker centres such as onerous contractual 
conditions and high costs, and centralise the management of 
hawkers under a new government agency, Hawker Singapore, 
which will also formulate strategies and set up a hawker 
academy to train young hawkers. 

(2)  Abandon the practice of setting hawker rents by tender and 
move to a fixed rent structure in order to keep rents under 
control for hawkers, which helps to reduce the cost of living. 

(3)  Allow all hawkers to employ one Work Permit holder as a 
hawker assistant to deal with the problems of manpower 
shortage and the lack of successors. 

(4)  Have the Government pay for targeted food discounts, instead 
of having hawkers bear the cost of such discounts, and have 
the Government provide lower-income households with more 
CDC vouchers so that vulnerable groups receive targeted 
assistance and hawker food remains affordable for them. 

(5)  Create a centralised procurement system to buy essential 
ingredients for hawkers in bulk so as to lower the cost of these 
ingredients and reduce the cost of living for all Singaporeans. 

(6)  Revise the Code of Conduct for Leasing of Retail Premises to 
explicitly cover hawkers and prohibit practices that could lead 
to profiteering by landlords. 

“PSP believes that our six proposed policy changes will 
reinvigorate our hawker culture and allow it to shine brightly 
on the global culinary scene. At the same time, it will ensure 
that the hawker centre, the people’s kitchen of our nation, will 
provide us with affordable food for many more generations 
to come. Only then can we say our hawker culture has truly 
lived up to its reputation as a UNESCO Intangible Cultural 
Heritage.” 

NCMP Leong Mun Wai

Scan this QR code 
for NCMP Leong 
Mun Wai’s full 
speech

“PSP understands that many Singaporeans, especially the lower-
income and the elderly, are extremely concerned about the cost 
of living. Over the years, affordable hawker food has been one 
of the major ways through which the cost of living has been 
kept in check for Singaporeans. We recognise the importance 
of this. As circumstances change, we need to adjust our policies 
to ensure that hawker food remains affordable in a sustainable 
way. We believe that our six proposals will substantially help 
lower the cost of living for Singaporeans while ensuring that 
being a hawker remains a viable and sustainable livelihood for 
Singaporeans. We hope that the Government will seriously 
consider these proposals.” 

NCMP Hazel Poa

Scan this QR code 
for NCMP Hazel 
Poa’s full speech

新加坡前进党在国会里提出动议，呼吁政府检讨有关小贩的
政策和小贩中心的管理，为小贩提供更好的支持，以维持和发
展新加坡的小贩文化，让新加坡人能够继续享用优质且实惠
的小贩食品。

为了改善小贩的前景和生计，以及确保小贩中心能继续提供
平价美食，前进党提出了六项建议。

第一，前进党提议逐步废除社企化小贩中心，并将所有小贩中
心的管理集中在一个名为“新加坡小贩发展局”的新政府机
构。新加坡小贩发展局除了管理全国的小贩中心，也将负责与
新加坡旅游局和新加坡企业发展局等其他相关机构合作，在
国内外积极推广小贩文化。

第二，前进党提议，停止目前以价高者得的方式决定摊位得
主。我们提议租金定在每月五百元或总营业额的百分之三，以

(d)  设定公布EBRC和大选之间的最短期限来提高政治公平
性；和

(e) 增强 EBRC 的独立性。

Hawker Motion
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较高者为准。我们相信，在这个租金模式下，大多数
小贩将会缴纳较低的租金。降低小贩中心的租金，
也有助于压低私人咖啡店和食阁的租金，从而降低
所有国人的生活成本。

如果不通过租金来决定摊位得主，那么该如何决定
呢？我们提出两种办法。第一种是随机抽签。第二种
是由顾客投票决定。例如，“小贩发展局”可以举办
试吃会，邀请附近居民试吃并投票来决定邻里小贩
中心摊位的得主。

第三，前进党提议政府允许小贩聘请一名持有工作
准证的客工作为小贩助理以减轻人力不足的问题。

第四，近年来，社企化小贩中心和建屋发展局租赁
的咖啡店陆续强制小贩自费提供“经济餐”。前进党
不反对经济餐，但是我们认为经济餐应该由政府买
单。很多小贩的收入不高，他们赚的是血汗钱，不应
该被迫自费提供经济餐。前进党认为，更好的做法
是让政府出钱为有需要的群体提供针对性的折扣
或餐券。

第五，前进党提议政府设立一个集中采购系统，与
批发商签订合同，让小贩可以自行选择通过这个安
排，以量购价购买常用的食材，如食用油、大米、面
粉、糖、盐和鸡蛋等等。这将有助于降低熟食价格，
从而降低所有国人的生活成本。

第六，前进党获得反馈，目前一些社企化小贩中心
的经营者，要求小贩从指定供应商购买煤气和餐具
等用品，由于价格较高， 造成了不愉快。我们认为，
这些规定对小贩不公平，并有可能被滥用来牟取不
当的利益。我们建议修订《零售场所租约行为守则》
，禁止这类行为。

我们认为，我们提出的六项提议，将有效的降低国
人的生活成本，并加强小贩文化的持续性。希望政
府认真考虑实施我们提出的建议。

心理健康和学习的
乐趣 - 我们的孩子能
都拥有吗？
您是否有子女、孙子或侄女侄儿即将参加小六会考？ 他们为这个考试准
备得如何呢？

我的小孩子曾经问我：“妈妈，是谁发明了考试？”

考试本质上并不是坏事，但它可以而且确实会带来压力，而并非每个人，
无论是小孩或是成年人，都能够有效地管理并应对压力。

我国的教育部长陈振声在国会里曾表示，教育部的目标不是消除学生的
所有压力，而且学生需要帮助来管理和克服压力1。我们的孩子确实需要
接受挑战才能成长和学习，但这并不意味着从小就面临过度压力的孩子
长大后一定能更好地应对压力。 反而，事实可能恰恰相反- 一个在年轻时
面临太多压力的孩子可能会出现持续到成年的心理健康问题。

随着新加坡人对心理健康有了更多的了解，教育部在制定教育政策时也
必须考虑到考试带给学生们的压力，尤其是当问题涉及小学学生时，我
们应该认真地考虑这些年幼的孩子是否能承受小六会考带来的压力。

不仅如此，过度的压力会在学习的过程中导致负面影响，扼杀孩子们的
好奇心和学习的乐趣。一旦面临重大考试，学校和老师都会努力帮助学
生做好考试准备，这是可以理解的，而在这个过程中，有意无意地缩小学
习的范围。因此，学习不再是一种自由、不受约束的过程，并且会变得更
难以根据个人的兴趣和才能进行创造力和更深入的学习。

香港在2000年时废除了它们的小六会考，之后香港学生只需在十八岁时
才修考香港中学文凭考试2。随着新加坡这些年的发展, 小六会考应该成
为可选课程。 家长应该有权选择适合他们的孩子的教育路线，不被小六
会考所带来的压力束缚着。这样的政策变化允许年幼的孩子按照自己的
节奏学习，自由地更深入地追求自己的兴趣，无忧无虑地享受学习。

By Stephanie Tan
陈芬妮是前进党的成员之一。 她毕业于新加坡国立大学的
法律系，目前是一名全职家庭主妇，有两个年幼的孩子。
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Kembalikan 
kegemilangan 
Singapura demi 
negara dan rakyat.
Negaraku dilanda badai sayu yang amat melenakan. Kita seolah-
olah khayal akan pembangunan yang kerap diwar-warkan walhal 
ia adalah kemajuan yang tidak seimbang. Banyak dikalangan kita 
yang rasa berkecukupan kerana redha dengan rezeki masing-masing. 
Tetapi kita lupa bahawasanya banyak lagi dikalangan masyarakat 
Melayu kita yang masih ketinggalan, bahkan kemunduran. Apakah 
puncanya?

Memang banyak perkara yang harus dipertimbangkan tetapi untuk 
edisi ini, kita hanya akan kemukakan tiga faktor utama (3P):
1. PELUANG
2. PELAJARAN
3. PERMODALAN SOSIAL     

PELUANG
Dalam kehidupan ini; usaha dan peluang seumpama kembar yang 
tidak boleh dipisahkan. Usaha tanpa peluang tidak akan memberikan 
ganjaran yang sepenuhnya. Persoalannya, adakah masyarakat kita 
diberi peluang yang sama?

Saya tidak rasa masyarakat kita kurang usaha, malas, atau tidak tekun 
untuk mencapai kejayaan. Budaya masyarakat kita berteraskan usaha, 
tekun dan rajin sejak azali. Jika tidak, masakan nenek-moyang kita 
sanggup ke bendang atau ke laut? Namun, jikalau setiap usaha tidak 
dapat ganjaran yang setimpal, maka lama-kelamaan ia akan merubah 
sikap kita, mungkin sehingga kita putus asa. Ini lumrah kehidupan. 
Maka itu, teras utama yang harus diperjuangkan oleh Parti Kemajuan 
Singapura (PSP) adalah untuk memberi peluang yang seimbang dan 
saksama terhadap semua lapisan masyarakat Singapura tidak kira 
bangsa dan agama. Ini adalah teras yang akan membezakan parti 
kita dari yang lain. Sebagai contoh, siswazah Melayu harus meraih 
segenap peluang pekerjaan dalam semua bidang, tidak kira bidang 
awam mahupun swasta, setanding dengan rakyat Singapura yang 
lain. Graduan ITE kita harus diberi peluang yang lebih kepelbagaian 
supaya pendapatan jangka panjang terus meningkat. Para pekerja 
kita harus diberi peluang kerja dan kenaikan pangkat mengikut 
kelayakan dan prestasi.
 
PELAJARAN
Pelajaran adalah intipati untuk kejayaan, sekaligus menjadi tunggak 
kemajuan. Tanpa pelajaran yang bermanfaat dan relevan, tidak kira 

dalam aliran akademi mahupun teknikal, susah untuk seseorang itu 
diberi peluang pekerjaan. Pelajar-pelajar kita harus diberi bantuan 
yang tepat pada sasar, supaya adik-adik kita, anak-anak kita dapat 
peluang biasiswa untuk lanjutkan pelajaran ke menara gading. 
Moga-moga yang maju di kalangan kita nanti dapat berbakti kepada 
masyarakat dan membina peluang untuk generasi seterusnya untuk 
berjaya. Di sini, kita harus melibatkan organisasi-organisasi bantu diri 
seperti Mendaki, LBKM, Jamiyah dan lain-lain untuk berkerjasama, 
tepat pada sasaran yang pemimpin-pemimpin kita pernah janjikan 
pada masa lampau. 

PERMODALAN SOSIAL
Disebabkan bangsa Melayu kebelakang dari segi peluang dan 
pelajaran, makanya modal sosial masyarakat kita amat terhad. 
Masyarakat kita tidak dapat kembangkan sayap dalam bidang sektor 
awam, swasta mahupun perniagaan. Untuk sektor awam, kita perlu 
berunding dengan pemerintah untuk membuka peluang jawatan-
jawatan tinggi (seperti Administrative Service dan Foreign Service) 
kepada masyarakat kita dengan cara yang lebih terbuka, mengikut 
sistem meritokrasi yang tulus dan saksama. Antara usaha yang perlu 
di sini adalah untuk ketua-ketua masyarakat kita (seperti Menteri 
dan ahli parlimen) mendekati jabatan sumber manusia syarikat-
syarikat ini dan mengesyorkan pengambilan kerja yang lebih 
kepelbagainan dari segi bangsa (dan juga usia). Ini sudah banyak 
diamalkan di negara-negara maju. Dalam bidang perniagaan, banyak 
kemungkinan DPPMS (Dewan Perniagaan dan  Perusahaan Melayu 
Singapura) adalah salah satu yang terkecil di negara ini makanya 
rangkaian perniagaan masyarakat kita amatlah kecil. Maka usaha 
untuk membantu sesama sendiri mungkin terhad. Oleh semedikian, 
ketua-ketua masyarakat kita harus membuka jalan untuk ahli-ahli 
perniagaan masyarakat kita ‘network’ dengan ahli-ahli perniagaan 
bangsa lain. 

Saranan diatas hanyalah contoh kerana banyak lagi yang boleh kita 
sumbang bersama untuk faedah jangka panjang. Kita tidak boleh 
berlengah lagi. Semakin lama kita tunggu, semakin luas jurang sosio-
ekonomi masyarakat Melayu kita dengan masyarakat lain. Semua 
bangsa-bangsa di Singapura tidak harus melihat antara satu dan lain 
sebagai pesaing, tetapi rakan kongsi yang mempunyai hak yang sama 
untuk kemajuan negara yang tercinta ini. 

Majulah Singapura! 

Khas dari:
Sumarleki Amjah (LEKI)
Leki is an active volunteer with the PSP. He holds an 
MBA from the University of Manchester and is an 
aspiring advocate of social justice. He works in an 
MNC as Head of Processed Business for Southeast Asia 
and the Middle East.
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Free Legal Clinic 
Providing basic legal advice to Singaporeans
When: 2nd Monday evening of every month
Register:
1)   via https://tinyurl.com/PSPFLC or scan 

the QR code; or
2)    Call 8028 4007

免费法律咨询
时间：每月第二个星期一晚上
登记：请电 8028 4007

Memberi nasihat dari segi undang-undang kepada warga 
Singapura
Hari Isnin kedua setiap bulan
Daftar melalui:  Hubungi kami di nombor 8028 4007

இலவசி சிட்ட ஆனலாசின�காள் 
சிிங்காப்பூரர்காளுக்கு அடிப்பனட சிட்ட ஆனலாசின�காள் 
வழங்குதல். 
மாதந்னதாறும் இரண்டாவது திங்காள் காிழனம, இரவில்.
பதிவுக்கு: 8028 4007 என்ற எண்ன� அனழக்காவும். 

Can We Help You?
我们可以帮你吗？
Bolehkah Kami Membantu Anda?
நாாம் உங்காளுக்கு உதவலாமா ?

Progress Singapore 
Community Fund
PSCF is a charity 
that seeks to help the 
disadvantaged. Get to know 
more at https://www.pscfund.
org.sg/
One of the ways we help is through 
matching the needs of lower income families with donors.

新加坡前进社会基金
新加坡前进社会基金是致力于帮助弱势群体的慈善机构。
我们提供帮助的方式之一是将低收入家庭的需求与捐助
者相匹配。

Dana Masyarakat Kemajuan Singapura
PSCF adalah badan masyarakat yang bertujuan menolong 
golongan yang kurang bernasib baik.  Salah satu cara kami 
membantu adalah dengan memadankan keperluan keluarga 
berpendapatan rendah dengan penderma.

முன்ன�ற்ற சிிங்காப்பூர் சிமூகா நாிதி
PSCF - வசிதி குனறந்னதார்க்கு உதவும் ஓர் அனமப்பு
நாம் வழிகாளுள் ஒன்று : குனறந்த வருமா� 
குடும்பத்தாருடன் பபாருத்தமா� 
நான்பகாானடயாாளர்கானளச் னசிர்த்து னவத்தல்.

General Assistance 
If you require any assistance but are not sure of how to do it, 
please send us a message via WhatsApp at 8519 7528.

如果您需要任何其他帮助，请用WhatsApp 联络8519 
7528。

Jika anda memerlukan bantuan, sila hubungi kami di nombor 
8519 7528 melalui WhatsApp

உதவிகாள் னதனவப்படுனவார் 8519 7528 என்ற 
WhatsApp எண்ணுடன் பதாடர்பு பகாாள்ளவும். 

Meet the People Session (MPS)  
When: 4th Monday evening of every month
Register: 
1)  via https://tinyurl.com/PSPMPS or scan the 

QR code; or
2)  Call 8608 3680

接见选民
时间：每月第四个星期一晚上
登记：请电 8608 3680

Sesi Bertemu Rakyat
Hari Isnin keempat setiap bulan
Untuk mendaftar:  Mengubungi kami di talian 8608 3680

மக்காள் சிந்திப்புக் கூட்டங்காள் 
மாதந்னதாறும் நாான்காாவது திங்காள் காிழனமகாள், இரவில்.
பதிவுக்கு:  8608 3680 என்ற எண்ன� அனழக்காவும். 
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Can You Help Us?
Are you passionate about creating positive change in Singapore?
Do you believe in the power of community engagement and 
democratic principles?

If so, we invite you to join the Progress Singapore Party (PSP) 
and actively participate in shaping our nation’s future. At PSP, 
we firmly believe that progress comes from the collective efforts 
of dedicated individuals working towards a common goal. 

If you would like to volunteer in any of the following areas, we 
would be happy to hear from you:
(i)    Providing community support and assistance to the residents 

in the constituencies we have contested in previously
(ii)   Assist our NCMPs at the Meet the People sessions 
(iii)  Provide legal advice at our Free Legal Clinics or assist the 

lawyers to do so
(iv)  Interact with residents to hear and understand their concerns
(v)  Assist us in our preparation for the next General Election
(vi) Assist us in our Parliamentary duties
(vii) Help us with photography and videography

How to volunteer:
You can either  
(i) sign up as a volunteer using the form on our 
website
 Or  
(ii) send a message via WhatsApp to 8519 7528

Scan this QR 
code for the 

form

Printed by A&D Printhub Pte Ltd | Published by Progress Singapore Party

退休后的辛苦谁
又懂呢？ 
最近当我在西海岸菜市场与居民交流时，一位相当沮丧,白发
苍苍的女士向我抱怨生活费膨胀所带来的困难。

大约十年前，她与丈夫决定退休。他们也没有孩子，因此没有
任何收入或经济支柱， 只能靠储蓄生活。

有人曾比喻我国政府在生活费上涨中提供代金券、回扣和补
贴等为“拿了新加坡人一只鸡，然后给回一只鸡翅”，但这位女
士认为这几年已经从昔日的“一鸡换一鸡翅”上升到了“两只
鸡换一只鸡翅”，日子过得苦不堪言。政府分发的补贴根本不
够用，而他们俩口的退休预算大幅缩水。所以，尽管体力和健
康都存在些问题，他们夫妻俩也必须打零工补贴家用。作为最
后的打算，他们也考虑出租组屋中的一间房间来获得一些收
入。这对年老的夫妇其实对此计划感到非常伤感，因为他们多
年的隐私将受干扰，但似乎别无选择。

“虽然领导者能想出所有符合逻辑的论据来提高消费税，但
他们却感受不到我们的痛苦，我对他们非常的失望！”她也用
了这句话结束了我们的谈话：“针刺不到你身上，你永远都不
知道有多痛”。

这位年老夫妇在退休后所面临的问题其实在我国越来越普
遍。新加坡前进党在国会里曾提出动议，呼吁政府检讨我国的
储备金积累政策，在减轻当代国人的经济负担和为下一代国
人储蓄之间， 取得更好的平衡。据我们估计，政府所积累的储
备金已达一万两千亿新元。 这是政府一年的支出的十二倍。换
句话说，即便政府停止征税，单靠储备金，也足够政府维持十
二年的运作。在辩论 2024 年的国家预算案时，我们还提议推
行系统性经济改革，而不是政府目前采取的制度，因为该制度
过度依赖于只能提供短期救济的代金券、回扣和补贴等拼凑
方案。

邱宝忠是2020年新加坡大选西海岸集选区候选
人.专业植物学家，保险咨询公司总裁.


